
 

 
 
 
 
 
 

 ي السنو تقرير مجلس الإدارة

عن نشاط الشركة عن العام المالى المنتهى فى 

31/12/2024  

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 

 نموذج تقرير مجلس الادارة السنوى المرفق بالقوائم المالية 
 من قواعد القيد (  40) معد وفقا لاحكام المادة  

 1رقم الجمعية العامة بالبيانات الواردة بالملحق على  دارتها المعد للعرضإ تلتزم الشركة فى اعداد تقرير مجلس 
 -بالاضافة الى ماورد بالنموذج التالى : 1981لسنة    159المرفق باللائحة التنفيذية للقانون  

 

 شركة مصر الجديدة للاسكان والتعمير   اسم الشركة  

   -البيانات الاساسية :

 
 
 
 
 
 
 
 

 غرض الشركة

هوووو القيوووام بكافوووة الاعموووام المتعلقوووة بمشوووروعات اءسوووكان والتعميووور سووووا, دالوووم الجمهوريوووة  و لارجهوووا   وعلوووى 

 وجه لاص ما يأتى :

الحصووووم علوووى كافوووة اعراضوووى والعقوووارات اللازموووة للمشوووروعات بصريوووق الشووورا, او التلصووويص  و  يوووة صريقوووة  -

 لووورى وإقاموووة المبوووانى عليهوووا والتصووورو فيهوووا بكافوووة  نوووواأ التصووورفات لحسوووا  الشوووركة  و لحسوووا  هيئوووات  و 

 مؤسسات  و جمعيات  و شركات  و  ى جهة  لرى.

القيووام بكافووة  نشووصة التصوووير العقووارأ بنفسووها   و عوون صريووق الييوور بتجهيووز اعراضووا والتلصوويص لهووا وتقسوويمها  -

وتزويوودها بووالمرافق واللوودمات اللازمووة للعمووران صبقووا للقوووانين السووارية   كمووا تقوووم الشووركة كووذل  لحسووابها  و 

لحسووا  الييوور بدعووداد وتنفيووذ مووا يعهوود إليهووا موون مشووروعات التلصوويص والتعميوور وتقسوويم اعراضووا وإنشووا, الموودن 

 الجديدة والقرى السياحية والتجمعات السكانية  وما يلزم لهذه المشروعات من ملتلو المرافق.

كموووا تقووووم الشوووركة كوووذل  لحسوووابها او لحسوووا  الييووور بدعوووداد وتنفيوووذ موووا يعهووود إليهوووا مووون مشوووروعات التلصووويص  -

والتعميوور وتقسوويم اعراضووى وإنشووا, الموودن الجديوودة والقوورى السووياحية ومووا يلووزم لهووذه المشووروعات موون ملتلووو 

 المرافق.

 تتولى الشركة تنظيم وتلصيص وبيع الاراضى التى تمتلكها  و تديرها لحسا  اليير. -

القيووام بنفسووها  و بواسووصة الييوور بأعمووام التصووميم واءشووراو علووى التنفيووذ للمشووروعات المحليووة او المشووروعات  -

 المستثمر فيها المام العربى واعجنبى.

القيوووام بنفسوووها  و عووون صريوووق الييووور بعمليوووات إنشوووا, المسووواكن وكوووذل  اءنشوووا,ات ذات الصوووابع اللووواص او العوووام  -

كالفنوووادا والمستشوووفيات واءنشوووا,ات السوووياحية والترويحيوووة والمبوووانى اءداريوووة والمبوووانى التعليميوووة والمصوووانع 

 وغيرها.

عقووود اءتفاقوووات موووع جهوووات اعسوووتثمار العربيوووة واعجنيوووة وتنفيوووذها فيموووا يتعلوووق بالمشوووروعات التوووى تووودلم فوووى   -

 غرض الشركة وذل  بالتنسيق مع الجهات المعنية.

مباشووورة كافوووة الاعموووام الماليوووة والتجاريوووة والصوووناعية بموووا فوووى ذلووو  عمليوووات اءسوووتيراد والتصووودير المرتبصوووه   -

 مباشرة بتحقيق  غراضها.

 تقديم اءستشارات الفنية فى مجام تلصصها للمستثمرين الذين يصلبون ذل . -

يجوووز للشوووركة  ن يكووون لهوووا مصووولحة  و تشووتر  بوووأأ وجوووه موون الوجووووه موووع الشووركات والمؤسسوووات والهيئوووات  -

التووا تووزاوم  عمووالاه شووبيهه بأعمالهووا  و التووا تعاونهووا علووى تحقيووق  غراضووها فووا جمهوريووة مصوور العربيووة  و فووا 

اللووارج  ولهووا  ن تقوويم مصووانع او ورأ للدمووة  غراضووها اللاصووة ولهووا كووذل  ان تحصووم علووى توووكيلات لتمثيووم 

 الشركات اعجنبية فا هذا المجام.  

 توزيع وبيع الصاقة الكهربائية سوا, بمعرفة الشركة  و اليير.   -

إدارة وصوويانة المنتجعووات والقوورأ السووياحية والتجمعووات السووكنية وكافووة مووا يوورتبص بووذل  موون محصووات مرافووق    -

 تليفونات وللافه   -غاز -صرو  -كهربا,  –مياه  

وفقووا للقوووانين المعموووم بهووا وللشووركة الحووق فووا إنشووا, شووركات جديوودة  و شووركات قائمووة تعمووم فووا مجووام نشوواصها    

 و مجوووالات مرتبصوووة  و مكملوووة لنشووواصها كموووا يكوووون  للشوووركة  ن تشوووتر  بوووأأ وجوووه مووون الوجووووه موووع الشوووركات 

وغيرهوووا التوووا توووزاوم  عموووالا شوووبيهة بأعمالهوووا  و التوووا قووود تعاونهوووا علوووى تحقيوووق غرضوووها فوووا مصووور  و فوووا 

 اللارج  كما يجوز لها  ن تندمج فيها  و تشتريها  و تلحقها بها وذل  صبقا عحكام القانون.  

                   23/6/2019خمسون سنة  تبدأ من تاريخ  المدة المحددة للشركة  

 2069/ 6/ 22وينتهي 
 

 9/5/1995 تاريخ القيد بالبورصة 

 

 القانون اللاضع له الشركة 
 

   1981لسنة    159
 

 القيمة الاسمية للسهم 
 

 جنيه  0.25

  333,771,300 مصدر  س مام  الر ر مليار جنيه  1,5 الر راس مام مرلص به 
 جنيه

 138485 التجارى رقم وتاريخ القيد بالسجم  جنيه    333,771.300 الر راس مام مدفوأ 
23 /6 /1969 

 
 



 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 :  علاقات المستثمرين
 

 الحالى  اسم مسئوم الاتصام
 

   رئيس علاقات المستثمرين      -          مروة محمد منير

 . مصر الجديدة  –شارأ إبراهيم اللقانى   28 عنوان المركز الرئيسى 

 22902452 -22910522 ارقام الفاكس  01066991007 ارقام التليفونات 

  -web:www.hhd.com.eg الموقع الالكترونى 

 info@hhd.com.eg   -  marwa.mouner@hhd.com.eg البريد الالكترونى 
 

 مراق  الحسابات :  
 bakertillyوحيد عبد الغفار   محمد هلال &   اسم مراق  الحسابات

    14/8/2021    تاريخ التعيين 

 /       /       تاريخ قيده بالهيئة  6 رقم القيد بالهيئة  

 إدارة مراقبة حسابات اءسكان والتعمير  –الجهاز المركزى للمحاسبات   اسم مراق  الحسابات 

 
   -هيكم المساهمين ونسبة ملكية اعضا, مجلس الادارة :

 النسبة   عدد الاسهم فى تاريخ القوائم المالية  من اسهم الشركة فاكثر  %5حملة 

 %72.251 964613604 الشركة القابضة للتشييد والتعمير

 %27.749 370471596 مساهمون متنوعون عام 

 %100 1335085200 الاجمالى 
 

 النسبة   عدد الاسهم فى تاريخ القوائم المالية  ملكية اعضا, مجلس الادارة فى اسهم الشركة 
 %  0,001 سهم  10,000 المهندس / محمد عبد المنعم علا المنشاوأ 

 % 0,01 سهم 100,000 عمرو إبراهيم ابوالعيون /الاستاذ 

 

لدى الشركة وفقا   اللزينةاسهم 
 لتاريخ الشرا, 

عدد الاسهم وفقا لالر بيان افصاحى  
 سابق 

 النسبة% 

 لايوجد لايوجد لايوجد
 

 2023/ 12/ 31فا   -: لر تشكيم لمجلس الادارة  -

 جهة التمثيم  الوظيفة  م وووووووووالاس
 الصفة

 مستقم (  –غير تنفيذى  –) تنفيذى 
 

   متفرأ  رئيس مجلس اءدارة غير محمد عبد المنعم علا المنشاوأ/   المهندس
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 غير تنفيذى 
 

 تنفيذى  العضو المنتد  والرئيس التنفيذى سامح السيد إبراهيم السيد حمودة الدكتور / 
 

 الدكتور / خالد زكريا العادلى أمام 
 

 عضو مجلس إدارة غير متفرغ 

 

 تنفيذى غير 
 

 جيهان ممدوح محمد صالح   / الدكتورة 
 

 

 عضو مجلس إدارة غير متفرغ 
 

 تنفيذى غير 

 عمرو إبراهيم ابوالعيون / الاستاذ 
 

 

 عضو مجلس إدارة غير متفرغ 
 

 تنفيذى غير 

 حسن علي محمد علي الشوربجي  /الدكتور  
 

 عضو مجلس إدارة غير متفرغ 
 

 

 

 غير تنفيذى 

 أحمد أشرف على كجوك  /الاستاذ  
 

 

 مستقل عضو 
 

 تنفيذى غير 

 نيفين على فائق  صبور  /الاستاذة 
 

 

 مستقل عضو 
 

 غير تنفيذى 

ب • الشركة  فا  وتلتزم  المر ة  تمثيم  وهى  نسبة  الادارة  الجنسين   %25مجلس  بين  المساواة  تعزيز  بهدو  وذل   اعقم   على 

   بمجلس الادارة . نسبة تمثيم المراةوتسعى الشركة لزيادة وتحقيق التمثيم العادم للمر ة فا مناص  القرار

 

 

 

http://www.heliopoliscompany.net/
mailto:info@hhd.com.eg


 

 

 

 .  الايضاح لتصور تيير تشكيم مجلس الادارة  •

التيييرات التا صر ت على تشكيم مجلس إدارة الشركة ممثلين للمام العام عن الشووركة القابضووة للتشووييد والتعميوور فووا عووام 

 -:على النحو التالاوذل  وفقآ لللصابات السابق إرساله للبورصة والهيئة العامة للرقابة المالية   2024
 

فا عضوية مجلس اءدارة ممثلا عن الشووركة القابضووة للتشووييد والتعميوور  -ترشيح السيد الاستاذ / عمرو إبراهيم ابوالعيون  -1

 .12/8/2024بدلا من السيد الدكتور /  يمن  حمد عبد الوها   حمد ملتار وذل  إعتباراه من 
 

فا عضوية مجلس اءدارة ممووثلا عوون الشووركة القابضووة للتشووييد  -ترشيح السيد الدكتور/ حسن علا محمد علا الشوربجا  -2

 .21/10/2024والتعمير وذل  إعتباراه من 
 

 

 .30/11/2024قرارات الجمعية العامة العادية المنعقدة بتاريخ   -3

 إدارة الشركة كممثلين للمام العام عن الشركة القابضة للتشييد والتعمير. إعتماد التيييرات التا صرات على تشكيم مجلس -

استمرارالسادة إعضووا, مجلووس إدارة شووركة مصوور الجديوودة لعسووكان والتعميوور الحوواليين بممارسووة  عمووالهم وعضووويتهم  -

بمجلس إدارة الشركة لحين انتها,  عمام  وم جمعية عامة عادية تعقد للنظر فا القوائم المالية للسنة المالية المنتهية فا 

31/12/2024. 

   -: اجتماعات مجلس الادارة

   (31/12/2024  حتا  2024 /1/1الفترة من للام الشركة دارة إجتماعات مجلس إمرات إنعقاد عدد ) 

 . 2024العام المالا جلسة للام  (24)        
 

 

  31/12/2024   -لر تشكيم للجنة المراجعة : 

  -: بيان  لتصاصات اللجنة والمهام الموكله لها

 دراسة السياسات المحاسبية المتبعه والتييرات الناتجة عن تصبيق معايير محاسبية جديدة .  -1

فحص ومراجعة آليات و دوات المراجعة الداللية وإجرا,اتها ولصصها ونتائجها ودراسة تقارير المراجعة  -2

 الداللية ومتابعة تنفيذ توصياتها .  

 فحص مشروأ القوائم المالية المبدئية قبم عرضها على مجلس الادارة تمهيدا لارسالها الى مراق  الحسابات   -3

  -فحص الاجرا,ات التى تتبع فى إعداد ومراجعة ما يلى : -4

 القوائم المالية الدورية والسنوية .   ➢

 الموازنات التقديرية ومن بينها قوائم التدفقات النقدية وقوائم الدلم التقديرية .  ➢

 فحص ومراجعة إجرا,ات الرقابة الداللية للشركة ومدى الالتزام بتصبيقها .   -5

 دراسة تقرير مراق  الحسابات بشأن القوائم المالية ومناقشته فيما ورد به من ملاحظات وتحفظات  -6

 ومتابعة ما تم فى شأنها .     

 

 

 

 صفة العضو    الاســـــــم 

 )من ذوى الخبرة (                      ) رئيسا(                      السيد الدكتور / محسن طه صادق

 )من ذوى الخبرة (                      ) عضوا (                     السيد الدكتور / فريد فوزى لوندى

 عضو مجلس إدارة غير متفرغ        )عضوا(     السيد الاستاذ / أحمد أشرف على كجوك

 عضو مجلس إدارة غير متفرغ         )عضوا(       السيدة الاستاذة / نيفين على صبور

جيهان ممدوح محمد صالح   /  ةالدكتور السيد   عضو مجلس إدارة غير متفرغ        )عضوا(  



 

 

 
   -:   عمام اللجنة للام العام

 

 2024العام المالا  الفترة  للام  جلسة ( 10)  عدد مرات إنعقاد لجنة المراجعة  

 نعم   هم تم عرض تقارير اللجنة على مجلس إدارة الشركة  

وج    جوهرية  ملاحظات  اللجنة  تقارير  تضمنت  هم 
 معالجتها  

 لم تتضمن  ى ملاحظات جوهرية  

 

 

 لا يوجد  -بالشركة ) ن وجد ( :  نظام الاثابة والتحفيز للعاملين والمديرين -

 -المخالفات والإجراءات المتخذة الخاصة سوق المال وقواعد القيد :  - -

 

 

 

 
 

 لا يوجد  -: بتفاصيم التعاملات التى تمت مع الاصراو ذات العلاقةبيان 

  -المسئولية الاجتماعية تجاه الجمهور :    

  .دور كبير وهام فى هذا المجام لها فى مجام تحقيق المسئوليه الاجتماعية تجاه الجمهور فدن للشركة      

  -: وذل  على النحو التالى 

الخدمات   -1 من  العديد  لتقديم  وذلك  طبية  وعيادة  للمناسبات  دار  وكذلك  الماظة  بمنطقة  للعاملين  نادى  الشركة  تمتلك 

 لاهالى  المنطقة بإجور رمزية . 

ة وتفم اافااة انوا  العفاملين  -2 تقوم الشركة بصفةة سفنوية بالتعا فد مفظ من ومفة تفبمين طبفى للعفاملين بالشفركة سفنويا

 .2024للمن ومة الطبية مظ شركة تبمين طبى اي عام 

 ا امة حةل خيرى لتكريم ابناء العاملين المتواين بالشركة. -3

 تكريم أاضل العاملين بالشركة.  -4

 تن يم رحلات دعم العاملين بالشركة.  -5

 دعم المناسبات الاجتماعية بالكيانات الإدارية بمدينة نيو هليوبليس.  -6

 دعم الانشطة الادبية وا امة ااعلية معرض الكتب الةنية بمدينة غرناطة. -7

 إ امة مرثون مصر الجديدة بحديقة الميريلاند.  -8

 دعم الاحتةال بجمعية تراث مصر الجديدة.  -9

 إ امة رحلات بالمشاركة مظ المدارس لزيارة الحديقة وتقديم كااة خدمات التراية للأطةال. -10
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

عدد  اجمالى 

 العاملين 

 متوسص دلم   الاناث  عدد الذكور  عدد

 العامم السنوى 

النسبة المئوية لمعدم  

 الدائمين    العاملين دواران 

النسبة المئوية لمعدم  

 إجمالى العاملين   

1139 1022 117 82053 2.76 1.76 

 اءجورا,ات الموتلذة  الملوالفات 

 تم إتلاذ اءجرا,ات اللازمة لمنع تكرار هذه الملالفة  ) يوم(  التأليرفا تسليم القوائم المالية للهيئة العامة للرقابة المالية

 تم إتلاذ اءجرا,ات اللازمة لمنع تكرار هذه الملالفة  ( من قواعد قيد وشص  اعوراا المالية 28ملالفة  حكام المواد )

 تم إتلاذ اءجرا,ات اللازمة لمنع تكرار هذه الملالفة  ( من قواعد قيد وشص  اعوراا المالية 37ملالفة  حكام المواد )



 

 

 
 الحالة العامة للشركة ونتيجة اععمام ومستقبلها : 

 

   موقف المشاركات    
العقاري والسياحي لتطوير  طعتين من   - للتنمية والاستثمار  اتةا ية مشاركة مظ شركة الشرق الأوسط  الشركة  و عت 

ادان    865 طعة  بمساحة  ادانةا بمدينة هليوبوليس الجديدة ، مونعة على  طعتين    1759الأرااي بإجمالي مساحة  

الجنوبية   مبلغ   بالمنطقة  أدنى مضمون  لحد  المشاركة  للمشاركة   23,001تقدر  يمة  متو عة  وإيرادات  جنية  مليار 

مالية تقدر  شادان بالمنطقة ال  894تطوير  طعة أرض تقدر بمساحة      ، و  عام.   14مليار جنية خلال    39,695بقيمة  

 14مليار جنية خلال    41,084مليار جنية وايرادات متو عة بقية     23,806حد أدنى مضمون مبلغ  ب يمة المشاركة  

 . عام ، وجارى استصدار القرار الونارى للمنطقة الجنوبية ، وجارى عمل المخطط العام للمنطقة الشمالية
 

تلقت الشركة خطابات الضمان عن المشاركات مظ شركة الشرق الاوسط للتنمية والاستثمار العقارى والسياحى بقيمة  -

 ادان.  894مليون عن تطوير  134,500ادان كما تلقت خطاب امان بقيمة  865مليون جنيه عن تطوير   130
 

و عت الشفركة  اتةا يفة مشاركة مفظ شففركة مدينفة مصفر للاسفكان والتعميفر علفى تطففوير  طعففة أرض بإجمفالى  -

مليار جنية يسفدد علفى  53,180( التعا د لتطوير منطقة إسكان متكامل الخدمات بحد ادنى مضمون   491مساحة )  

للوحدات النصف تشفطيب مفن إجمفالى الإيفرادات  بالإافااة  %36سنوات من تاريخ التعا د وتعد نسبة المشاركة   9

 12مليار جنية خفلال    194,4جمالى الإيردات المتو عه  إ-  .من تشطيب الوحدات اى حالة البيظ بالتشطيب  %20إلى  

مليار جنيه مصرى هذا  وتلقت الشركة الداُعفة المتةفع عليهفا عنفد   70,9عام وتبلغ حصة شركة مصر الجديدة منها  

 جنيه مصرى  )اقط مليار ومائة مليون  جنية مصرى(.  1,100,000,000تو يظ العقد بقيمة  
 

تعا فدت الشفركة مففظ شفركة ايوتشفير هولففدن  لتشفهيل وافيانه أعمففال إنفارة الشفوارر والميففادين الرئيسفية بمدينففة  -

 .جنيه مصرى  3,595,250هليوبوليس الجديدة بقيمة  
 محفظة الاراضى : 

-    ( بمساحة  المقدرة  المنصورة  ارض  اجراءات شراء  طعة  بإنهاء   الشركة  حيث  52 امت  متر   الف   )

بتخةيض   الشركة  بقيمة   %10 امت  النهائى  السعر  ليصبح  للارض  النهائى  التقيم  من  يمة 

 ) سكنى / تجارى / ترايهى / إدارى (   جنية لاستهلالها لنشاط  2,202,361,200

 و د تلقت الشركة عدة عروض للشراكة عليها من كبار مطورى مدينة المنصورة وجارى دراستها . 

جم وتم   12,647,221,147ادان بحدائع العاامة بقيمة  766 امت الشركة بشراء  طعة أرض بمساحة  -

سنوات والشركة انتهت من اجراءات   8من  يمة الارض وسيتم سداد با ى القيمة على  الداعة المقدمة سداد 

 .   الاستلام 
وتســعى الشــركة لت بيــر محفظــة الاراضــى ممــا يعــاز قــدرتها علــى النمــو والتوســ  ممــا يحقــق عوائــد ماليــة افضــل  للشــركة 

 .والمستثمرين
 

 منطقة غرناطة 
 %30 امت الشفركة بالتعففا د مظ شركة القلعفة لإدارة الأافول لاستهففلال مجمظ غرناطة بنسبة مفن إجمفالى الإيفرادات 

ة و تزيد إلى  1,8اى العام الاول بحد أدنى مضمون   2,4% مفن العفام الثفانى بحفد ادنفى مضفمون  40مليون جنيه سنويا

مليون جينة  من الايرادات لاستهلالة طبقا للعفرض المقفدم منهفا والفذى يحفاا  علفى القيمفة التراثيفة والتاريخيفة لمجمفظ 

 غرناطة

 منطقة الميرلاند  
تم استكمال الرسومات التنةيذية وإعداد المقايسات والموااةات للمشرور وجارى دراسة سفبل التطفوير والمشفاركة افى  

ة وماليا وذلك لطرحها  2025خلال شهر مارس  الأجزاء الهير مطورة وجارى دراسة بعض العروض المقدمة انيا

 

 

 

 

 

 



 

 

 

   2024مشروعات بدأت فى 

 تم الانتهاء من تنةيذ المرحلة الاولي للمرحلة العاجلة وتشمل البوابة الرئيسية على طريع السويس     -1

(  تشفمل تطفوير الطفرق للمحفاور %35جارى الأنتهاء افي تنةيفذ المرحلفة الثانيفة مفن المرحلفة العاجلفة وتمفت )بنسفبة   -2

 الشروق( )بوابة السويس  إلى جهان المدينة( . –الرئيسية للمدينة )بدر  

ة( . %50تنةيذ وتوريد وتركيب شبكات الهان الطبيعي )بنسبة اعمال لجاري العمل   -3  تقريبا

 .تم الانتهاء من تنةيذ غراة الاتصالات لاستكمال شبكة التليةونات  -4

تم بدء مشرور توايل الشبكات الداخلية للهان الطبيعي بمناطع المستثمرين لجميظ أحياء المدينة القائمة ونسفبة الإنجفان   -5

ة( . 50%)  تقريبا

 :طرق كما يلى -ري  -مياه   -بخصوص مشرور تدعيم شبكة البنية التحتية ارف احي    -6

 

/يوم وجارى طفر  المرحلفة  3ألف م  52: تم إعتماد محطة المعالجة الرئيسية بسعة   بخصوص الصرف الصحى والرى  -أ

 ./ يوم 3م 8500الأولى بسعة  
 

 ./يوم  3ألف م  40/ يوم إلى   3ألف م  17: تم راظ المقنن المائى لمدينة هليوبوليس الجديدة من   بخصوص المياه -ب

ة للمخطط الحديث بناءاة  للشراكات الجديدة . بخصوص الطرق -ت  : تم إعادة تصميم جميظ الطرق الخااة بالمدينة طبقا

تم عمفل تصفميمات لمشفرور تطفوير ورافظ كةفاءة المبنفي الاداري. بمدينفة هليوبفوليس الجديفدة بإجمفالى  دوركامفل         - 7

 .ونصف دور بكامل المسطح

ادان بفالحى الثالفث وجفارى  12ترايهية وملاعب مةتوحة بمساحة   –عمل التصميمات الخااة بإنشاء منطقة ريااية    - 8

 .يئة المجتمعات العمرانية الجديدة الاعتماد من ه
الهان والاتصالات وأى   - 9 الناتجة عن أعمال امداد شبكات  الحةر بالأسةلت  جارى مشروعات إعادة الشئ لااله لأعمال 

ة لأعمال تقدم إمداد الشبكات بالأحياء ة طبقا  .تحسين للشبكات يتم تباعا
 

على   الشركة  فيريتاس  من شركة  ثلاث شهادات جودة   حصلت  كبرى  تعُد  والتى     .(Bureau Veritas) ,الفرنسية  بيرو  من 

 هي:والشركات المانحة لشهادات الأياو 

**: تؤكد التاام الشركة بتطبيق نظام إدارة الجودة الذي يضمن تحسين العمليات ISO 9001:2015  -شهادة إدارة الجودة  . **1

 وتلبية احتياجات العملاء بش ل مستدام.

البيئة  .  2 إدارة  البيئة وتقليل ISO 14001:2015  -**شهادة  تتب  إجراءات ومعايير محددة لحماية  الشركة  أن  إلى  **: تشير 

 الأثر البيئي السلبي لأنشطتها.

**: تظُهر حرص الشركة على توفير بيئة عمل آمنة وصحية ISO 45001:2018  -شهادة إدارة السلامة والصحة المهنية  . **3

 للعاملين، م  تقليل المخاطر المرتبطة بالسلامة والصحة المهنية. 

 

 2025شروعات مستقبلية  م

ة  ادان بالمدينة   300يتم العمل على تطوير مساحة   - وحيث تعا دت  شركة مصر الجديدة للاسكان والتعمير مفظ شفركة ذاتيا

ECG   افدان،  25أحدى كبرى الشركات الاستشارية لتصميم مجمظ سفكنى خفدمى متكامفل كمرحلفة أولفى علفى مسفاحة

مليفار   4مليار جنية مصرى و تتو ظ الشركة مبيعات اولية يقيمفة حاليفة  فدرها    1,8وتشمل كلةة الانشاء للمرحلة الاولى  

 (. NET PVجنية مصرى  )

تجارى(جديد للشركة بمنطقفة مسفاكن   –لتصميم مقر ) إدارى    – امت الشركة بالتعا د مظ مكتب الدكتور / ياسر البلتاجى   -

( وجارى تقديم مستندات الضم للمحاا ة للاعتماد وتهييفر النشفاط مفن سفكنى إلفى 7،  6الشيراتون على  طعتى الأرض )

 .إدارى تجارى بالتوانى مظ أعمال التصميم 

 -: رباح المقترحة التى ستوزأ على المساهمينعا -
-  

 2023/ 31/12حتى  1/7/2023 2024/ 31/12حتى  1/1/2024

  1.3347يوزأ كوبون نقدى  1,782,000,000
 تقريبا لكم سهم 

 1,3414874196مليوار جنيوه بواقوع    1,791تم توزيوع مبلو   
 13/6/2024بتاريخ  على دفعة واحدة التوزيعجنيه للسهم وتم 



 

 

 
-  

 



 

 
 

 

Board of director’s annual report Form Attached to 

The financial statements 

(As per article 40 of Listing rules) 

The BOD annual report – presented to the general assembly – should be prepared in 

accordance with the data mentioned in Annex 1 attached to Executive Regulation of Law 

159 of year 1981 in addition to this form: 

Company Name Heliopolis company for housing and development 

General Information: 

Company Purpose: 

  its carrying out all works related to housing and construction projects, whether inside or outside the 

Republic in particular, the following : 

Obtaining all the lands and real estate necessary  for all the projects through purchase , allocation, or 

otherwise Another ways  and erect buildings on it and dispose of it in all kinds of  ways for the 

company’s account or for any another associations, companies. 

Carrying out all  real estate development activities by itself or through others , by preparing and 

planning the lands and divide it and then provide it with facilities and services necessary for 

construction in accordance to applicable  laws , 

 the company also implements the planning projects entrusted to it for its own account or for others as 

planning , land division and construction of new cities , tourist villages and whatever is necessary 

facilities and services for these projects. 

  The company organize, plans and sells its own lands and the lands managed for others. 

Carrying out  by it self or through others, The designs and supervising the implementation of local 

projects or projects in which Arab and foreign money are invested. 

Carrying out by it self or through others, the construction of  housing , as well as construction of private 

or public building such as : hotels, hospitals, tourist and recreational constructions, administrative 

buildings, educational , factories, etc 

Concluding and Implementing agreements with Arab and foreign investment  entities regarding the 

projects  they entre for the propose of the company, by coordination with concerned authorities. 

Directing all financial, commercial and industrial activities, including import and export operations that 

related  to achieving its proposes. 

Providing  technical consultations in its field of specialization to the investors who request. 

Company has the right to participate on any way with other companies and institutions  and authorities 

that carry out works similar to its work or that can help the company to achieve  its purposes in Arab 

Republic Of Egypt  or abroad, company may establish factories or work shops  to serve their own 

purpose and may also obtain agencies to represent foreign companies in this field . 

Distribution and sells electrical energy, whether by the company or others. 

Management and maintenance  of resorts, tourist villages, residential districts and all facilities related to 

that ( electricity, gas, telephones, etc ) in accordance to applicable laws, the company has the right to 

establish new companies or existing companies to operate in its field or  fields related or 

complementary to its  activities, it  has the right to participate in any ways with companies that operate 

similar works to help it to achieve its proposes in Egypt or abroad, it may merge with it, buy it, or 

annex it in accordance to  provisions of laws.  

Duration of the company Fifty years starting on 

23/06/2019 ending on 

22/06/2069 

Listing date in the 

Egyptian 

exchange:                

09/05/1995 



 

 
 

 

Law that the company 

deceptive to it   

No: 159 

Year: 1981 

At 14/08/2021 the 

extraordinary general 

assembly approved 

the transfer of the 

company’s 

dependency to law 

159 of year 1981 

Stock nominal value 0.25 pounds  

Authorized capital 

(updated) 

1.5 billion pounds  Issued Capital 

(updated) 

333,771,300 

Paid-in Capital (updated) 333,771,300  Commercial registry 

number & registration 

date 

138485 

23/06/1969 

 

• Investor relations: 

 

• Financial Auditor : 

Shareholder's Structure and BOD's ownership (In accordance with Article 30 of the Listing 

 Rules, Disclosure report form regarding the composition of the board of directors and 

shareholders on 31/12/2023 

 

 

 

 

 

 

Marwa Mohamed Mounir Head of Investor relations  

28 Ibrahem El-laqani street –Heliopolis  Head Office address  

22902452-22910522 Fax No. 01066991007 Telephone no. 

www.hhd.com.eg Website 

Marwa.mouner@hhd.com.eg      -   info@hhd.com.eg 

 
E-mail 

Wahed Abd El Ghafar   bakertilly - Mohamed Helal 

 

  

Name  

14/08/2021 
Date of 

appointment 

 Listing Date 6 Listing No. 

    

Accountability State  Authority – Housing and development  accounts control 

depart. 

Name  

mailto:Marwa.mouner@hhd.com.eg
mailto:info@hhd.com.eg


 

 
 

 

(a) Shareholders of 5% or more of company's' shares: 

Name No. owned shares Percentage of ownership 

Holding company for construction and 
development  

964,613,604 72.251% 

Miscellaneous shareholders 370,471,596 27.749% 

Total 133,5085200 100% 

 

(b) BOD's ownership in the company: 

Board member name No. owned shares Percentage of ownership 

Eng/Mohamed Abd El Monim El 
Menshawy 

10000 0.001% 

Mr./Amr abo eloyoon 100000 0.01% 

 
Treasury stocks as of date of purchase: 

Date Outstanding balance as of the last disclosure statement  Percentage%  

Non Non Non 

Total Non Non 

• Board of Directors 

A) Current structure 

Description 
(Executive/ Non-executive – 

Independent) 

Admission date Entity 

represented 
 

Title Name 

Non-executive 15/11/2022 Holding 

company for 

construction and 

development 

Chair man Eng/Mohamed Abd El Monim 

El Menshawy 

Executive 15/07/2023 Holding 

company for 

construction and 

development 

CEO & 
Managing 

Director 

Dr.Eng./ Sameh El Sayed 

Ibrahim Hamouda 

Non-Executive 26/09/2023 Holding 

company for 

construction and 

development 

Board Member Dr./Khaled Zakria El-Adly 

 
Non-executive 

 

 

22/05/2020 Holding 

company for 

construction and 

development 

Board Member Dr./Gehan Mamdouh Mohamed 

Saleh 

Non-executive 
 

12/08/2024 Holding 

company for 

construction and 

development 

Board Member Mr./Amr abo eloyoon 



 

 
 

 

 

The changes in the composition of the company's Board of Directors representing public funds on behalf of 

the Holding Company for Construction and Development in 2024, as per the letters previously sent to the 

Stock Exchange and the Financial Regulatory Authority, are as follows: 

 

1. Nomination of Mr. Amr Ibrahim Aboul-Eyoun as a member of the Board of Directors representing 

the Holding Company for Construction and Development, replacing Dr. Ayman Ahmed Abdel Wahab 

Ahmed Mokhtar, effective August 12, 2024. 

2. Nomination of Dr. Hassan Ali Mohamed Ali El-Shorbagi as a member of the Board of Directors 

representing the Holding Company for Construction and Development, effective October 21, 2024. 

3. Decisions of the Ordinary General Assembly held on November 30, 2024: 

Approval of the changes in the composition of the company's Board of Directors as representatives of public 

funds on behalf of the Holding Company for Construction and Development. 

The current members of the Board of Directors of Heliopolis Company for Housing and Development shall 

continue to perform their duties and maintain their board membership until the conclusion of the first 

Ordinary General Assembly meeting convened to review the financial statements for the fiscal year ending 

on December 31, 2024. 

 

B) Board of Directors Meeting: (no. of meetings during the year):    

    Number of sessions of Board of Directors held on 2024 were (24) sessions, till 31/12/2023. 

Audit committee: 

A) Current structure 

Member Name Function Position  

Dr /Mohsen Taha Sadek Experienced Chair man 

Dr /Farid Fawzi Laundy Experienced Member 

Dr /Gihan Mamdoh 

Mohamed Saleh 

Non-Executive- Board member Member 

Mr./Ahmed Ashraf Ali Kjok Non-Executive- Board member       

( independent ) 

Member 

Mrs./ Nevin Aly Sabbour Non-Executive- Board member       

( independent ) 

Member 

Non-executive 
 

21/10/2024 Holding 

company for 

construction and 

development 

Board member Mr./hassan aly Mohamed aly 

shorbagy 

Non-executive 
 

15/08/2021  
Experienced 

Board Member 
(Independent) 

Mr./Ahmed Asharf Aly KJok 

Non-executive 
 

15/08/2021 Experienced Board Member 
(Independent) 

Mrs./ Nevin Aly Sabbour 



 

 
 

 

B) Audit committee's responsibilities, and the assigned tasks: 

1. Study all accounting policies followed, and the changes resulting from applying new 

accounting standards. 

2. Examining and reviewing internal audit mechanisms, tools, procedures and plans and 

results, study internal audit reports and following up on its implementation. 

3. Examination of initial financial statements before presenting them to the Board of directors 

in preparation for sending it to the auditors. 

4. Examine the procedures followed in preparing and reviewing the following: 

• Periodic and annual financial statements. 

• Estimated budgets, including cash flow statements and estimated income statements. 

5. Examining and reviewing the company’s internal control procedures and the extent of 

commitment to implementing it. 

6. Studying the Auditor’s report for the financial statements and discussing his reservations and 

comments on it, and following up on what was done in its regard 

C) Audit committee achievements during the year: 

No. of meetings during 2024 10 sessions 

If the committee reports had been presented to 

the BOD? 

Yes, it had been presented  

If the committee reports mention any substantive 

observations that should be addressed? 

It didn’t include any substantive 

comments 

If the BOD take actions to remedy the substantive 

observation? 

 

 

Company Employees: 

 no. of 

employees   

Male 

percentage  

Female 

percentage 

Average 

annual income  

/ employee 

Turn over 

Average 

percentage 

of 

permanent 

employees    

Turnover 

rate 

percentage 

of 

employees 

1139 1022 117 82,053 1.67% 1.76% 

 

• Employee Stock Ownership Plan (ESOP) (For employees and managers-if any):       Not found 

 

• Violations and Actions Taken related to Capital market law and Listing rules: 

Violations Taken actions 

Delay in submitting the financial statements 

 to the Financial Regulatory Authority: 

Necessary actions 

have been taken to prevent 

the recurrence of this violation. 

Violation of the provisions of Article (28) Necessary actions 



 

 
 

 

 of listing and delisting rules. have been taken to prevent 

the recurrence of this violation 

Violation of the provisions of Article (37) 

 of listing and delisting rules. 

Necessary actions 

have been taken to prevent 

the recurrence of this violation 

  

• The company's contributions in the field of community development and environmental 

preservation: 

• Statement detailing the transactions conducted with related parties:  

non 

• Social responsibility toward the public: 

In the field of achieving social responsibility toward the public, the company has a large and 

important rule, its as follows: 

1. The company owns a club for employees in the Almaza area, as well as an event hall and a 

medical clinic, providing various services to local residents at nominal fees. 

2. The company annually contracts a medical insurance system for its employees and, in 2024, 

extended coverage to include employees' spouses through a medical insurance company. 

3. Organizing a charitable event to honor the children of deceased employees. 

4. Recognizing and rewarding the best-performing employees. 

5. Organizing trips to support company employees. 

6. Supporting social events within administrative entities in New Heliopolis City. 

7. Supporting literary activities and organizing an art book exhibition in Ghranata City. 

8. Hosting the Heliopolis Marathon in Maryland Park. 

9. Supporting celebrations held by the Heliopolis Heritage Association. 

10. Organizing trips in collaboration with schools for children to visit the park and enjoy various 

recreational services. 

The overall status of the company and the outcome of the business and its future plans : 
Partnership Agreements Status 

• The company signed a partnership agreement with Middle East Development and Real 

Estate Investment Company to develop two land plots in New Heliopolis City, with a total 

area of 1,759 acres, divided into: 

1. 865 acres in the southern area, with a guaranteed minimum participation value of 

EGP 23.001 billion and expected revenues of EGP 39.695 billion over 14 years. 

2. 894 acres in the northern area, with a guaranteed minimum participation value of 

EGP 23.806 billion and expected revenues of EGP 41.084 billion over 14 years. 

3. The ministerial decree for the southern area is in progress, and the master plan for 

the northern area is under development. 



 

 
 

 

• The company received letters of guarantee from Middle East Development and Real Estate 

Investment Company amounting to EGP 130 million for the 865-acres development and 

EGP 134.5 million for the 894-acres development. 

• The company signed a partnership agreement with Madinet Masr for Housing and 

Development to develop a 491-acres land plot into a fully serviced residential community, 

with: 

➢ A guaranteed minimum participation value of EGP 53.18 billion, payable over 9 

years from the contract date. 

➢ A participation rate of 36% for semi-finished units from total revenues, plus 20% for 

finished units in case of sale. 

• Total expected revenues from all agreements amount to EGP 194.4 billion over 12 years, 

with Heliopolis Company’s share being EGP 70.9 billion. 

➢ The company received the agreed-upon initial payment of EGP 1.1 billion upon 

contract signing. 

• The company contracted Future Holding for the operation and maintenance of street lighting 

in New Heliopolis City, at a value of EGP 3,595,250. 

Land Portfolio 

• The company finalized the purchase of a 52,000 sqm land plot in Mansoura, securing a 10% 

discount on the final valuation, bringing the final price to EGP 2.202 billion. 

➢ The land is designated for residential, commercial, entertainment, and administrative 

use. 

➢ The company has received several partnership offers from leading developers in 

Mansoura, currently under review. 

• The company purchased a 766-acres land plot in Hadayek Al-Asima for EGP 12.647 billion, 

with the down payment already settled. 

➢ The remaining balance will be paid over 8 years, and the handover process is 

completed. 

• The company aims to expand its land portfolio, strengthening its growth and expansion 

potential, ultimately enhancing financial returns for both the company and investors. 

Granada Complex 

• The company contracted Al-Qalaa Asset Management to operate Granada Complex, with: 



 

 
 

 

➢   30% revenue share in the first year, with a guaranteed minimum of EGP 1.8 million 

annually. 

➢   40% revenue share from the second year, with a guaranteed minimum of EGP 2.4 

million annually. 

➢ The project will preserve the heritage and historical value of the complex. 

Merryland Park 

• Execution drawings and cost estimates for the project have been completed. 

• Development and partnership options for undeveloped areas are under review, with financial 

and technical evaluations ongoing. 

• The project is scheduled to be launched in March 2025. 

Projects Launched in 2024 

1. Completion of the first phase of the urgent plan, including the main gate on Suez Road. 

2. Ongoing second-phase execution of the urgent plan (35% completed), covering the main road 

networks (Badr – Shorouk) and (Suez Gate to City Authority). 

3. Gas network installation is 50% completed. 

4. Telecommunications hub installation completed. 

5. Internal gas network extension for investor districts is 50% completed. 

6. Infrastructure enhancement: 

a. Sewage & irrigation: The main treatment plant (52,000 m³/day) is approved, and Phase   

(8,500 m³/day) is in the bidding stage. 

b. Water supply: The city's daily water quota increased from 17,000 m³ to 40,000 m³. 

c. Roads: All roads are being redesigned according to new partnership plans. 

7. New administrative building: Designs completed for a full floor and a half-floor in New 

Heliopolis City. 

8. Sports & recreation zone: A 12-acres open sports facility is in the approval stage with the New 

Urban Communities Authority. 

9. Restoration projects: 

a. Asphalt resurfacing after excavation for gas & telecom networks is underway. 

Quality Certifications 

The company obtained three ISO certifications from Bureau Veritas (France): 

1. ISO 9001:2015 (Quality Management) – Ensures process improvement and customer 

satisfaction. 

2. ISO 14001:2015 (Environmental Management) – Reflects compliance with environmental 

protection standards. 

3. ISO 45001:2018 (Occupational Health & Safety Management) – Guarantees a safe and 

healthy workplace. 

 



 

 
 

 

Future Projects (2025) 

• Self-development of a 300-acres area: 

• Egyptian Heliopolis for Housing and Development contracted ECG Consulting to design a fully 
integrated residential complex on 25 acres (Phase 1). 

• Phase 1 construction cost: EGP 1.8 billion. 

• Projected sales revenue: EGP 4 billion (Net Present Value - NPV). 

• New Headquarters: 

• The company contracted Dr. Yasser El-Beltagy’s office to design a new administrative-
commercial headquarters in Sheraton Residences on plots 6 & 7. 

• Documents are being submitted for land-use change from residential to administrative-
commercial, alongside the design process. 

 
Proposed profits to be distributed on the shareholders: 
 

01/01/2024 to 31/12/2024 

Amount 1782000000 – 1.3347 Le per 
share    

 
The main activities of the company and its affiliates and any changes in ownership of affiliates 
during the year:              (NON) 
 
Present value of assets:            
according to financial statements on 31/12/2024 the value   18,501,943  
  
The percentage of business size and net profit or loss distributed across the company's main 
activities: 

Statement  01/01/2024 to 31/12/2024 
EGP 

01/01/2023 till 31/12/2023 
EGP 

Total value 1,055,522,435 15,620,830,930 

Net profit  2,559,832,567 7,808,110,009 

 
According to financial statements of 31/12/2023 : 

statement 01/01/2024 to 31/12/2024 
EGP 

01/01/2023 to31/12/2023 
EGP 

Revenues  4,488,968,227 15,620,830,930 

Gross profit 761,245,901 12,215,259,356 

Net profit after tax 2,559,832,567 7,808,811,009 

Earnings per share  1.917 5.849 
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